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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Extraordinària                                                                         Dijous,  28 d’abril de 2011 
Acta núm.  4                                                                                                        1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. ANDREU PÉREZ LORITE, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. RAMON CASTELLANO ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ 
GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-vuit d’abril de dos mil onze, en sessió extraordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. 
Guillermo de Prada Bengoa. 
 
El Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les disset hores cinc minuts, el sr. Alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
 

PUNT ÚNIC 
 
Presentació al Ple per part del Síndic municipal de Greuges, de la Memòria d’activitats 
corresponent a l’any 2010, en compliment del que disposa l’art. 152.1 del ROM. 
 
El Sr. Alcalde, va saludar i donar la benvinguda a tots i totes les assistents a la sessió i, 
especialment, al sr. Enric Querol, nou Síndic Municipal de Greuges de Gavà. (Cal senyalar aquí, 
com a recordatori i per a constància en aquesta Acta, que el sr. Enric Querol Marimon havia 
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estat escollit com a tal pel Ple de l’Ajuntament de Gavà en sessió de data 25 de novembre de 
2010, sent nomenat desprès per Decret de l’alcaldia i prenent possessió del càrrec el 15 de 
desembre del mateix 2010).  
 
I va recordar que, com tothom sabia, l’objecte d’aquesta primera sessió plenària, de caràcter 
extraordinari, era la presentació al Ple per part del Síndic de la Memòria d’activitats 
corresponent a l’any 2010, tal com es disposa l’art. 152.1 del ROM. Per tant, si bé era cert que 
la rendició de la Memòria l’havia de fer – i la feia - l’actual Síndic, quasi bé tot l’any 
corresponia a l’actuació desenvolupada per la institució sota el mandat del Síndic anterior, sr. 
Marrugat, ja que el sr. Querol havia pres possessió del càrrec – tal com s’ha dit – el dia 15 de 
desembre, és a dir, cap a final d’any.  
 
Ja en l’ús de la paraula, el sr. Enric Querol, en primer lloc, va saludar a l’alcalde i  als regidors i 
regidores del Consistori, dient: 
 
 “Hi ha situacions al llarg de la vida que es veuen arribar, però res més lluny de les meves 
previsions es contemplava la possibilitat de ser Síndic Municipal de Greuges de la ciutat que em 
va veure néixer quan encara era un poblet.  
 
Va ser un despertar força interessant de la persona que durant molts anys s’ha preocupat dels 
problemes de moltes petites i mitjanes empreses d’aquesta ciutat i, en general, de Catalunya. I, 
en aquell despertar, vaig veure la possibilitat d’un últim servei a la meva ciutat. 
 
Un cop presa la decisió d’acceptar el càrrec de Síndic de Greuges de Gavà, em va alleujar molt 
la idea de poder comptar amb l’experiència del meu antecessor en el càrrec, el sr. Pere 
Marrugat, al qual li he de donar les més expressives gràcies per la seva col·laboració i 
implicació en el relleu, cosa que em facilitarà continuar la seva bona tasca en aquesta nova 
etapa. 
 
El dia 15 de desembre de 2010, vaig prendre possessió del càrrec de Síndic municipal de 
Greuges de Gavà, ben bé a les acaballes del passat any. Per tant, l’informe que ara es presenta 
sobre les actuacions de 2010 és, pràcticament en la seva totalitat, fruit de la tasca d’en Pere 
Marrugat. Per tant, és mèrit d’ell tot el que en aquest document s’explica i, fins i tot, puc dir que 
té doble mèrit ja que després de la malaltia que va patir l’any 2009 i que el va tenir allunyat de 
l’activitat quotidiana durant una llarga temporada, va tornar a agafar les regnes de la Sindicatura 
demostrant, un cop més, la seva vocació de servei i de compromís encomiable amb la nostra i 
amb la seva ciutat. 
 
Com no, donar les gràcies al sr. alcalde, així com als regidors i les regidores de l’Ajuntament 
pel seu gest a l’hora de dipositar la seva confiança en la meva persona per a representar tan 
noble Institució.” 
 
Tot seguit el Sr. Querol va passar donar compte o fer un resum de les actuacions de la 
Sindicatura, i en aquest sentit digué que  durant l’any 2010, la Sindicatura havia tancat un total 
de 6 actuacions iniciades a 2009 pendent de resoldre, i havia dut a terme 51 actuacions. 
Aquestes actuacions anuals corresponen – digué el sr. Querol - a 13 expedients de queixa i 38 
consultes amb resultat d’assessorament a les persones interessades o de mediació amb 
l’administració municipal a fi de solucionar les controvèrsies plantejades pels ciutadans i les 
ciutadanes. Dels 13 expedients de queixa, va afegir el sr. Síndic, 12 han estat a instància de part 
i 1 s’ha incoat d’ofici. Pel que fa al contingut de les queixes i l’àmbit municipal implicat, cal dir 
que més de la meitat - 7 de 13 - estaven relacionades amb l’àmbit de Governació i Espai Públic. 
Hi va haver 2 expedients que afectaven a l’àmbit de Benestar, 2 que tenien a veure amb la gestió 
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de l’empresa municipal GTI, SA, 1 sobre gestió tributària i 1 relacionat amb una sol·licitud de 
responsabilitat patrimonial. De les 12 queixes a instància de part que han generat expedient, 
només 1 no s’ha admès a tràmit. De les 11 restants i l’expedient d’ofici, 9 han estat resoltes 
durant l’any 2010, 2 quedaven pendent de l’informe municipal i 1 pendent d’estudi per part de 
la Sindicatura. En quant  a les decisions del Síndic en el total de les 13 resolucions de l’any - 4 
de 2009 i 9 de 2010 - cal dir que 4 han estat estimades, 4 estimades en part, 1 desestimada i 2 
corresponen a expedients d’ofici. Les esmentades resolucions sumen un total de 10 
recomanacions i 3 suggeriments, dels quals 6 han estat acceptats per l’Ajuntament, 5 no 
acceptats i 2 sense resposta en acabar l’any. També s’han realitzat 2 recordatoris. I Respecte de 
les 38 consultes ateses, cal destacar – digué finalment el Síndic - que 19 (el 50%) estaven 
relacionades amb l’administració municipal, 5 amb altres administracions i 14 eren de l’àmbit 
estrictament privat. Les actuacions de la Sindicatura en aquesta faceta han representat 13 
mediacions amb diversos serveis de l’Ajuntament i 25 consultes. Aquests 13 casos on s’ha 
intervingut directament sobre la problemàtica plantejada juntament amb els 13 expedients de 
queixa, conformen les 26 situacions en què el Síndic ha hagut d’actuar en defensa dels drets de 
la ciutadania davant l’Administració. 
  
A continuació digué el Síndic que, a la Memòria que amb la deguda antelació havia estat feta 
arribar a cadascú dels membres de la Corporació, venia un resum de tots i cadascun dels 
expedients (amb una síntesi de la queixa, la resolució pressa i, si s’escau, la recomanació, 
suggeriment o recordatori corresponent a l’Administració Municipal) tant dels expedients oberts 
l’any 2009 i resolts pel Síndic durant l’any  2010,  com dels oberts el 2010 en la seva major part 
ja  resolts i algun encara pendent de resolució.  
 
A banda dels expedients esmentats, la Memòria contenia i descrivia un elevat nombre 
d’actuacions del Síndic recollides sota l’epígraf de “Assessorament i Mediacions”  en el qual, i 
un cop més, es recollien les cada any més nombroses demandes d’informació i assessorament  
dirigides al Síndic, no ja sobre qüestions relatives a l’Ajuntament o altres Administracions sinó 
moltes vegades de caire civil o privat, actuacions totes que repercutien favorablement en la 
recerca de solucions consensuades a les controvèrsies que s’hi plantegen, i que moltes vegades 
incideixen directament en la disminució d’expedients de queixa incoats a instància de part.  
 
També hi havia un apartat dedicat a la “Projecció Institucional” en la qual es recollien bona 
part dels actes en els quals havia participat el Síndic durant l’any 2010, destacant sobre tot el fet 
de que el dia 22 d’abril, el Síndic de Greuges de Catalunya, il·lustre senyor Rafael Ribó i 
Massó, havia visitat Gavà i va ser rebut a la seu de l’Ajuntament per l’alcalde, senyor Joaquim 
Balsera, acompanyat per la regidora delegada de Promoció Econòmica i Participació Ciutadana, 
sra. Laura Barrufet, i el Síndic municipal de Greuges, en aquests moments encara el sr. Pere 
Marrugat.  
 
¿ Què es podria afegir?, es va preguntar el sr. Querol per acabar aquesta primera intervenció. 
Dons bé, que havia tingut la paciència de veure les actuacions de molts dels altres Síndics dels 
més o menys cinquanta ajuntaments de Catalunya que gaudien d’aquesta institució i ens 
trobàvem en la mateixa proporció, amb la qual cosa es podia considerar com un cert èxit 
l’existència i el funcionament  de la Sindicatura a Gavà. Tanmateix, aquest any – va afegir el sr. 
Querol – podem morir d’èxit ja que aquest matí en teníem ja trenta peticions d’actuacions i a 
mig matí ja havia trenta-una. ¿Degut a què?. Degut sens dubte a que una de les preocupacions 
de l’anterior Síndic, sr. Pere Marrugat, havia estat la difusió en la premsa (escrita i digital), 
radio i televisió de l’activitat de la Sindicatura Municipal, cosa que s’estava assolint, confiant 
seguir així en benefici de la ciutat i els ciutadans. Finalment, va donar les gràcies al sr. Alcalde i 
als Regidors i Regidores per la seva atenció, i restava a la seva disposició per si volien formular 
alguna pregunta o algun aclariment.  
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Acabada l’exposició del Sr. Síndic, el Sr. Alcalde, amb paraules prèvies d’agraïment per la tasca 
desenvolupada durant l’exercici de 2010, va donar la paraula als portaveus dels grups 
municipals per tal d’ intervenir en relació a la Memòria i actuació del Síndic durant l’any de 
2010. 
 
El primer en intervenir va ser el de Ciutadans (C’s), Sr. Miguel Angel Ibáñez, qui va començar 
dient que aquesta Sisena Memòria d’activitats del Síndic Municipal de Greuges de Gavà (la de 
l’any 2010), tancava un període de sis anys en què la Sindicatura de Greuges de Gavà havia 
estat assumida pel sr. Pere Marrugat, que havia actuat tant en les ocasions en que ha estat 
requerit pels ciutadans, com també en algun casos d’ofici per pròpia iniciativa. Aquesta Sisena 
Memòria és, pel nostre Grup Municipal de Ciutadans – digué el sr. Ibáñez - un reflex de la 
cultura de l’esforç i de l’excel·lència en la persona del Sr. Marrugat, qui, després de la malaltia 
que va patir l’any 2009, no es va fer enrera, reprenent, el més aviat possible, la seva tasca com a 
Síndic, de la qual avui se’ns presenta la Memòria. Una Memòria molt meritòria tant per la tasca 
feta, en sí mateixa, com per l’esforç, voluntat i dedicació que ha requerit d’ell mateix i del seu 
Personal Tècnic i Administratiu al llarg del passat 2010. Però ens consta que hi ha una tasca que 
es va començar el 2010 i que no hi és a la Memòria, i no és una altra que l’excel·lent treball de 
relleu fet conjuntament amb el nou Síndic, el Sr. Enric Querol, de qui – va dir finalment el 
senyor Ibáñez - estem segurs ens presentarà l’any vinent una Memòria plena de la mateixa, sinó 
més, dedicació, entrega i treball ben fet que aquesta Memòria del 2010. No ens resta sinó donar 
les gràcies, en nom del nostre Grup Municipal a tots dos. 
 
El Sr. Castellano, en nom de CiU, va ser el segon portaveu en intervenir en el torn de paraules 
ordenat per part de la presidència d’aquesta sessió extraordinària, i va començar dient que el Grup 
Municipal, desprès d’haver llegit, revisat i analitzat la Memòria que amb la deguda antelació li 
havia estat enviada per part del Síndic de Greuges corresponent a l’any 2010, seguia en la línia de 
reconeixement de la tasca que desenvolupava aquesta institució, valorava positivament el relleu 
que s’havia produït en acabar el mandat del sr. Pere Marrugat i ser elegit el sr. Enric Querol, relleu 
que – digué el sr. Castellano - havia tingut lloc amb una normalitat i correcció exemplar, i entenia 
que la ciutadania seguia confiant en el Síndic Municipal de Greuges com a defensor dels drets del 
ciutadans enfront l’administració municipal. Tot seguit va manifestar el sr. Castellano que havia 
pres moltes notes què no volia explicitar per no allargar-se, però en qualsevol cas si volia 
significar la sort que teníem en Gavà de que existís aquesta figura ja que en la comarca del Baix 
Llobregat, dels trenta municipis que la formen tant sols cinc, i entre ells el nostre municipi,  
compten a la institució del Síndic Municipal de Greuges, i – tal com havia ja dit el sr. Querol, a 
tota Catalunya només hi havien cinquanta aproximadament.  També volia destacar que, tal com 
efectivament el sr. Querol havia dit, l’anterior Síndic sr. Marrugat s’havia preocupat molt dels 
mitjans de comunicació no per sortir ell i la tasca personal que feia sinó per divulgar el màxim 
possible la figura del Síndic Municipal de Greuges i la funció important que com a institució tenia 
encomanada,  
 
La sra. Emma Blanco, com a portaveu del Grup municipal d’ICV-EUiA, va dir en la seva 
intervenció, que, en primer lloc, volia fer un reconeixement explícit de la tasca del sr. Marrugat 
ja que, com tothom reconeixia i fins i tot el sr. Querol feia palès en la Memòria,  havia treballat 
molt per donar a conèixer entre tota la ciutadania la figura del Síndic, alhora que havia entès 
perfectament la idea de fer ciutat  mitjançant de la participació com a Síndic en tot un conjunt d’ 
actes institucionals, per la qual cosa calia un reconeixement i agraïment al sr. Marrugat. Ara bé. 
Davant la nova etapa que s’obria calia també – i així ho feia - donar suport al nou Síndic sr. 
Enric Querol i encoratjar-lo en el seu treball. En aquests Plens extraordinaris de presentació de 
la Memòria de la Sindicatura, va dir la portaveu ICV-EUiA, li agradava sempre recordar que no 
era casual l’existència de la figura del Síndic en la nostra població (sent dels pocs ajuntaments 
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de la Comarca que la tenien) i la important tasca que s’havia fet dintre en el camp de l’aplicació 
de Carta dels Drets Humans en disposar d’eines i mecanismes de defensa dels ciutadans enfront 
l’Administració, cosa que, en definitiva, el que venia a fer era enfortit la nostra democràcia. 
Amb la figura del Síndic Municipal de Greuges, amb el Servei de Mediació (al qual de vegades 
es derivaven casos per part de la pròpia Sindicatura) i amb l’Oficina de Drets Civils – va dir la 
regidora - estem fent gran la ciutat per que donem oportunitats a que la democràcia creixi. I la 
sra. Blanco va finalitzar la seva intervenció dient que com que no volia allargar-se més tant sols 
li restava ratificar el suport del Grup d’ICV-EUiA al sr. Querol i esperar i desitjar que tingui – 
tinguem - una bona tasca.  
 
La sra. Marta Jiménez, que va intervenir a continuació en la seva qualitat de portaveu del grup 
d’ERC, va dir que coincidia amb tots els portaveus que li havien precedit en l’ús de la paraula i 
s’unia a ells, en primer lloc, en el reconeixement de la tasca que havia fet l’anterior Síndic, el sr. 
Marrugat, però també i alhora volia destacar el mèrit que li pertocava al sr. Querol per la 
presentació de la corresponent Memòria, què reflectia de manera exhaustiva i clara el que havia 
estat l’activitat de la institució durant l’exercici de 2010. Ara bé. De l’examen  del contingut de la 
Memòria resultava – segons la portaveu d’ERC- que una bona part de les queixes durant l’any 2010 
havien estat motivades no tant en errors de l’administració sinó en retards o manca de resposta 
davant queixes, consultes o dubtes i problemes plantejats pels ciutadans, afegint que per a 
l’administració el retard en una contestació tal vegada podia ser una anècdota puntual, però per a un 
ciutadà i davant un problema aquesta manca de resposta el que podia ocasionar era una situació d’ 
angoixa. Era per això que valorava  molt les recomanacions que feia la Sindicatura a la nostra 
administració de ser més diligent, de contestar més ràpidament, i en definitiva d’actuar de manera 
més eficient . De fet, va dir la sra. Jiménez, a la pròpia Memòria ja es reflectia que determinats 
casos estaven  pendents de ser resols per la Sindicatura ja que l’ajuntament, desprès de varis mesos,  
encara no li havien fet arribar la seva resposta. Pel que havia dit el Síndic de que aquest any pot ser 
hi havia el risc de morir d’èxit, la sra. Jiménez va dir que seria millor que no fos així ja que 
reflectiria que l’administració funcionava  i que es donava una millor interacció entre aquesta i el 
Síndic. En tot cas, i si era necessari, el Grup municipal d’ERC l’encoratjava a seguir en la mateixa 
línia, li oferia el seu suport i li felicitava per la tasca que de moment portava a terme i que donava 
molt bones sensacions de cara al futur.  
 
El portaveu del PP, Sr. Llobet, va començar dient que no volia ser reiteratiu però que, d’entrada,  
havia de felicitar tant a l’anterior Síndic, sr. Pere Marrugat per la feina feta, com al sr. Enric Querol 
per la que estava ja fent. Tot seguit va dir que venia observant que el que augmentava no era tant 
les queixes pròpiament dites envers l’Ajuntament (13) com les consultes que els ciutadans feien al 
Síndic, sens dubte per ser una institució més propera  i tot i que no era la competent (38), i en tot 
cas es venia a demostrar l’encert de la creació de la figura del Síndic Municipal de Greuges. En 
quant al resultat final de la resolució de les queixes, estava força equilibrat (cinc no acceptades per 
sis acceptades) i tal vegada fora bo saber com quedava el Síndic en aquests casos de recomanacions 
no acceptades així com aquells altres en que l’administració no contestava o trigava en contestar. 
Es tracta  – va dir el sr. Llobet – d’anar millorant  i coordinant cada vegada millor l’actuació de 
l’Administració i la Sindicatura. També observava que havien disminuït les actuacions iniciades 
d’ofici pel Síndic, cosa que havia estat natural per les circumstàncies especials de la Sindicatura 
durant l’any 2010, però que sens dubte s’incrementarien aquest any tenint en compte a més a més 
la situació de crisi que es sofria. Va finalitzar la seva intervenció agraint la tasca del sr. Querol i 
desitjant que la coordinació i els resultats de l’actuació del Síndic i l’Ajuntament fos cada vegada 
millor.  
 
Tancant el torn d’intervencions dels portaveus del grups la sra Raquel Sánchez  va dir que, 
evidentment, el grup del PSC, volia felicitar al Síndic de Greuges per aquesta memòria que 
presentava al Ple que – digué - és el resum d’una àrdua i intensa tasca duta a terme durant l’any 
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passat, però que aquest any ha de ser una felicitació doble,  per una banda a l’actual Síndic de 
Greuges, el Sr. Enric Querol, per la seva capacitat per fer-se càrrec d’aquesta institució d’una 
manera decidida i exemplar  des del primer dia que va prendre possessió del càrrec, la qual cosa, 
com a grup polític, com a ciutadans, per la nostra ciutat és una garantia de que aquesta institució 
continuarà tenint la rellevància i la importància que mereix, per la qual cosa, no dubti, comptarà 
amb el suport  que sigui necessari d’aquest grup. I evidentment, va afegir la tinent d’alcalde - la 
nostra felicitació i el nostre agraïment novament al Sr. Pere Marrugat que ha desenvolupat d’una 
forma apassionada el seu càrrec i ha dut a terme un treball impecable durant tots aquests anys //  
sota els principis d’independència i objectivitat  i, com a mostra novament tenim aquesta darrera 
memòria que correspon pràcticament en la seva totalitat amb el seu darrer any al front d’aquesta 
institució. Des del grup municipal socialista estem convençuts de que com administració com a 
Ajuntament, hem de tenir una actitud proactiva de millora contínua de la relació amb el ciutadà, 
una forma de relacionar-nos que ha d’estar basat, més enllà de la normativa o la legalitat en les 
bones pràctiques, en l’ètica, en la transparència i  en la proximitat. En aquest sentit, el paper del 
Síndic de Greuges, des de la seva vessant del diàleg i el seu valor pedagògic contribueix 
formidablement per a que això sigui possible, per que amb el trasllat de les queixes, consultes o 
recomanacions ens ajuda a millora dia a dia i ens serveix com a baròmetre també per identificar 
on es donen les principals incidències i si aquestes es repeteixen o s’han aplicat els mecanismes 
per corregir-les o si l’acció comunicadora ha estat suficientment entenedora. Per nosaltres els 
socialistes, ara més que mai, en moments de dificultats, de descrèdit de la classe política, és on 
s’han de reforçar els mecanismes de control, de transparència,   d’informació per a que el 
ciutadà tingui clar que per sobre d’altres qüestions i malgrat la decisió de l’administració a 
vegades no s’ajusti als seus interessos particulars, aquesta és ajustada a dret i ha d’estar 
motivada per tal que aquesta, com deia, sigui entesa pel ciutadà i per tal de salvaguardar els seus 
drets. I evidentment, sempre escoltar i aplicar quan sigui viable totes aquelles recomanacions i 
suggeriments que fa el síndic de greuges. 
 
Coincideix aquest Ple extraordinari amb el següent ple de final de mandat. Un mandat marcat 
per un entorn molt complex, dur, i si moltes vegades ens hem fet reso d’aquesta situació com a 
formació política o com a equip de govern, també vull fer referència expressa a aquest fet en 
aquest ple extraordinari del síndic per donar les gràcies novament a aquesta institució perquè 
també som conscients de que ha desenvolupat i desenvolupa un paper complementari al de 
l’administració, d’ajuda a la ciutadania quan a vegades s’adrecen també a aquesta institució per 
traslladar problemàtiques que potser no són competència municipal o no es poden solucionar en 
busca també d’un assessorament o simplement, també algú que li escolti, ajuda en definitiva. 
Torno a insistir en la nostra felicitació i el nostre agraïment i el nostre comprimís de continuar 
treballant i per això volem comptar amb el seu criteri, d’aconseguir per la nostra ciutat una 
“bona administració en majúscules”.  
 
Un cop acabades les intervencions dels portaveus del diferents grups municipals, novament va 
prendre la paraula el Síndic, sr. Enric Querol  per donar les gràcies a tots i a totes, aprofitant 
alhora per fer alguna precisió final. I en aquest sentit va dir que, des de que havia començat la 
seva tasca (des del 15 de desembre), de les 31 demandes d’actuació del Síndic només 9 eren 
certament queixes dirigides envers l’Ajuntament, per la qual cosa es podia dir que 
l’administració municipal no anava mal. Però al mateix temps hi havia 22 que eren ben bé 
qüestions d’índole privada, la majoria de les quals no tenien res a veure amb l’ajuntament. Però, 
què li has dir – per exemple i és un cas real - a dues persones grans que plantegen que habiten 
des de fa quaranta-dos anys en un habitatge de lloguer amb una comuna, i que el propietari (que 
percep una renda molt baixa i el cost de les obres son molt elevades) no els deixa cobrir l’eixida 
on la tenen. Solament que no es tracta d’una qüestió privada, i que el Síndic no pot intervenir? . 
No. Un es troba davant un problema quasi bé moral, de tractar d’ajudar a la resolució del 
problema i de trobar alguna solució, solució que al final l’acabes trobant i que facilita la 
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resolució del problema.  En definitiva, digué el sr. Querol, en la tasca que fa el Síndic hi ha tot 
un poc i és una activitat gens fàcil sinó complexa, i no sempre la culpa és de l’ajuntament o 
d’altra administració. Finalment, com que tenia entès que aquest era el darrer Ple i, tot i no 
haver vist encara les llistes per a les properes Eleccions Local, probablement alguns regidors 
repetirien mandat però d’altres no, el Síndic sr. Enric Querol, amb el millor dels seus 
sentiments, va desitjar que tots tinguessin molta sort.   
 
Per últim va prendre la paraula el sr. Alcalde per precisar, en primer lloc,   que hi havia – tot 
seguit – un Ple ordinari (el corresponent al mes d’abril), i  encara hauria un altre (tres dies abans 
de la presa de possessió de la nova Corporació Municipal), per bé que si que era cert que la 
present sessió plenària era la darrera abans de les Eleccions Locals del dia 22 de maig. Va afegir 
que la Memòria que el Síndic  presentava al Ple i tot el que el sr. Querol havia exposat  aquí  
quedava reflectida  la filosofia i la funció que en el seu dia havia motivat la creació per part de 
l’ajuntament de Gavà de  la figura del Síndic Municipal de Greuges. I com que en el moment de 
la pressa de possessió no li va poder fer entrega de la insígnia amb l’escut de Gavà, aprofitava 
aquesta primera compareixença davant el Ple del nou Síndic per fer-ho.  
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
disset hores trenta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
       L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 


